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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm: 15/2012  
Caràcter: ordinària  
Data: 22 de desembre de 2012  
Horari: de 11:00 a les 12:15 h. 
Lloc: Sala de Plens de Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,  Paer en cap 
Marta Camps Torrens, 1a. Tinent d'alcalde 
Josep Presseguer Gené, 2n. Tinent d'alcalde 
Rafael Peris Martín, 3r. Tinent d'alcalde 
Sara Mestres Llusà, 4a.Tinent d’alcalde   
Montse Parra Albà,  5a. Tinent d'alcalde 
Montse Mínguez García,  6a. Tinent d'alcalde 
Félix Larrosa Piqué, Regidor 
Txema Alonso Fernández, Regidor 
Josep Barberà Morreres, Regidor 
Dolors Arderiu Sabaté, Regidora 
Jesús Castillo Cervelló, Regidor 
Joan Gómez López, Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol, Regidora 
Joan R. Zaballos Rubio, Regidor 
Bea Obis Aguilar, Regidora 
Miquel Padilla Díaz, Regidor 
Cristina Torrent Pujol, Regidor 
Francesc J. Cerdà Esteve, Regidor 
Antoni Postius Terrado, Regidor 
Joan Vilella Jounou, Regidor 
Salvador Puy Castarlenas, Regidor 
Maria José Horcajada Bell-lloch, Regidora  
Xema Solé Solà, Regidor 
Gemma Batalla Casanovas, Regidora 
Pau Pintó Torné, Regidor   
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,  Interventor 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,  Tresorera 
Montse Tomàs Pallerols,  Oficial Major 
 
Excusa l’assistència: 
Oriol Yuguero Torres, Regidor 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L’ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s’acorda  aprovar l’acta de la sessió anterior feta el dia 30 de novembre 
de 2012. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L’ALCALDI A DES DEL 
DARRER PLE 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l’Alcaldia des del darrer Ple i 
que van del núm. 7820 al núm. 8533, ambdós inclosos. 
 
 
3.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA DE COMPAREIXE NÇA EN EL 
RECURS CONTENCIÓS ADMINISTRATIU NÚM. 451/2012 INTERPOSAT PER 
SOREA SA 
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 11-12-2012, que en la 
seva part dispositiva diu: 
 
“1r. Que l’Ajuntament de Lleida comparegui davant el Jutjat Contenciós Administratiu 
núm. 1 de Lleida, com a part demandada en el recurs contenciós administratiu núm. 
451/2012 interposat per SOCIEDAD REGIONAL DE ABASTECIMIENTOS DE AGUAS 
SA (SOREA). 
 
2n. Nomenar per a la defensa i representació dels interessos de l’Ajuntament al lletrat 
dels Serveis jurídics municipals, senyor Jesús Maria Villafranca San Agustín i el lletrat 
de l’I·ltre. Col·legi de Barcelona senyor Andrés Betancor Rodríguez. 
 
3r. Que es porti a ratificació del Ple aquest decret en la pròxima sessió ordinària que 
tingui lloc”. 
 
 
4.- RATIFICACIÓ DEL DECRET D’ALCALDIA RELATIU A BES TRETES 
REINTEGRABLES PER ALS EMPLEATS PÚBLICS DE L’AJUNTAM ENT DE 
LLEIDA  
 
Per unanimitat s’acorda ratificar el decret d’Alcaldia de data 14 de desembre de 2012, 
que en la seva part dispositiva diu: 
 
“1r. L’establiment, amb caràcter extraordinari, d’una línia de bestretes reintegrables, 
addicional a la prevista en l’article 21 del vigent pacte-conveni, per  un import igual al 50 
% de l’import líquid de la paga extraordinària del mes de juny de 2013 en concepte de 
bestreta reintegrable, a satisfer els primers dies hàbils del mes de gener de 2013 i a 
retornar en pagament únic al mes de juny de 2013. 
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2n. Aprovar el procediment d’aquest avançament reintegrable, el qual es farà  mitjançant 
un procediment extraordinari de caràcter general a tot el personal de l’Ajuntament de 
Lleida i els organismes autònoms adherits a l’acord de condicions de treball comuns 
dels empleats públics de l’Ajuntament de Lleida i s’establirà un termini per tal que el 
personal que manifesti no voler disposar d’aquesta bestreta hi pugui renunciar. 
 
En aquells casos en què els empleats tinguin una durada contractual o de nomenament 
inferior a sis mesos únicament s’avançarà el 50% de la part proporcional que els 
correspongués fins la data prevista de finalització.  
 
En els supòsits d’aquells empleats que en la data corresponent a l’abonament de la 
paga extra de juny de 2013 o en el moment de l’abonament de la quitança corresponent 
(en aquells contractes o nomenaments amb data de finalització abans de 30 de Juny de 
2013) els hagués correspost en concepte de paga extra de juny un import inferior a 
l’abonat anticipadament és procedirà al descompte i/o la corresponent devolució de la 
quantia rebuda en excés, que es podrà compensar directament de les quantitats 
meritades pendents de pagament. 
 
Si, per qualsevol circumstància, es produeix una reducció de la paga extra de juny, el 
retorn de la bestreta s’haurà de realitzar en un o diversos mesos, però sempre abans de 
desembre de 2013.  
 
Aquesta bestreta produirà els efectes fiscals que determini la normativa aplicable.  
 
3r. El pagament d’aquestes bestretes reintegrables es comptabilitzarà com una operació 
no pressupostària, els conceptes no pressupostaris en els que es comptabilitzi seran 
utilitzats únicament per aquestes operacions a fi de garantir el seu control i gestió. 
 
4art. Aquest decret s’haurà de ratificar pel Ple en la primera sessió ordinària que se 
celebri”. 
 
 
 
5.- APROVACIÓ DEL PLA IGLÚ 
 
Vista la proposta de la regidora de Seguretat, Civisme i Règim Interior, per unanimitat 
s’acorda: 
 
1r. Aprovar el Pla d’acolliment de persones que es troben al carrer i en condicions 
climatològiques hivernals adverses (Pla Iglú). 
 
2n. Trametre aquest Pla a tots els serveis implicats per al seu coneixement i efectes.  
 
 
6.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LES ORDENANCES FISCALS PER A L’ANY 2013  
 
El Ple de l’Ajuntament en sessió del dia 26 d’octubre de 2012, adoptà entre d’altres 
l’acord d’aprovar inicialment l’expedient d’Ordenances fiscals per a l’any 2013 i exposat 
al públic, previ anunci inserit al Butlletí Oficial de la Província núm. 151 de 30 d’octubre 
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de 2012 i al tauler d’anuncis d’aquest Ajuntament per un termini de 30 dies hàbils, es 
van presentar les reclamacions següents:  
 

- Federació Provincial d’Empresaris de Comerç de Lleida 
- Federació Provincial d’Hostaleria de Lleida 
- Associació de Veïns Secà de Sant Pere 
- Promocions y Servicios Alegret, S.A. 

 
Vist el Dictamen de la Comissió d’Economia i Hisenda, amb 14 vots a favor del Grup 
Municipal del PSC i 12 vots en contra dels grups municipals de CiU i PP, s’acorda: 
 
1r. Pel que fa a la reclamació presentada per la Federació Provincial d’Empresaris de 
Comerç de Lleida, estimar l’al·legació 6ª en el sentit d’introduir el paràgraf: “Vehicles en 
trànsit (no parada a Lleida) i que necessiten acompanyament especial per la Guàrdia 
Urbana. En cap cas es refereix a operacions de càrrega i descàrrega que duu a terme el 
sector comercial de forma habitual” i desestimar les al·legacions formulades per la 
FEDERACIÓ PROVINCIAL D’EMPRESARIS DE COMERÇ DE LLEIDA contra les 
Ordenances Fiscals aprovades provisionalment per a que estiguin vigents a partir de 
2013. 
 
2n. Pel que fa a la reclamació presentada per la Federació Provincial d’Hostaleria de 
Lleida, desestimar les al·legacions formulades. 
 
3r. Pel que fa a la reclamació presentada per l’Associació de Veïns Secà de Sant Pere, 
desestimar les al·legacions formulades. 
 
4t. Pel que fa a la reclamació presentada per Promocions y Servicios Alegret, S.A., 
desestimar les al·legacions formulades. 
 
5è. Vist l’informe proposta relatiu a les modificacions proposades en les ordenances 
fiscals, segons el qual: 
 
“En el procés d’exposició al públic de les ordenances fiscals s’han detectat algunes 
errades i omissions que no afecten de forma substancial als elements bàsics tributaris i 
que cal esmenar o completar. 
 
A l’ordenança fiscal 0.2 CLASSIFICACIÓ DE CARRERS, aprovada inicialment es 
proposa incloure la modificació següent: 

 
On diu: c/EL COGUL. Categoria habitatge E 
                    Categoria comercial 3 
 
Ha de dir: c/EL COGUL. Categoria habitatge 6 
                       Categoria comercial 6 
 
A l’ordenança fiscal 3.5 TAXA PER LA UTILITZACIÓ DE SALES D’EQUIPAMENT 
MUNICIPAL, en el punt 7.Equipaments de l’Auditori Municipal Enric Granados, dins de 
l’apartat “Despeses addicionals”, aprovada inicialment es proposa incloure la modificació 
següent: 
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On diu: Personal tècnic (€/dia i persona) 15€ 
 
Ha de dir: Personal tècnic (€/dia i persona) 110€ 
 
A l’ordenança fiscal PREU PÚBLIC 4.1 PER LA PRESTACIÓ DE SERVEIS DE 
L'EMPRESA AIGUES DE LLEIDA - SERAGUA,  S.A. i FCC., S.A. U.T.E, aprovada 
inicialment, es proposa incloure les quotes de contractació i reconnexió del 
subministrament d’aigua, del contracte per a la concessió de l’explotació del Servei 
Municipal d’Abastament i Sanejament d’Aigua, següents: 
QUOTA DE CONTRACTACIÓ 
Correspon a la compensació econòmica que hauran de satisfer els sol·licitants del 
subministrament d’aigua, per a satisfer els costos de caràcter tècnic i administratius, 
derivats de la formalització del contracte. 
Els peticionaris de qualsevol sol·licitud de contractació de subministrament d’aigua 
potable, abonaran sempre i amb antelació a l’execució de l’alta, les quotes 
corresponents d’acord amb el quadre de preus aprovat per l’Ajuntament de Lleida a 
proposta de l’entitat Gestora. 
La quota màxima en euros que per aquest concepte podran exigir les Entitats 
subministradores als peticionaris d’un subministrament, es deduirà de l’expressió: 
 
Cc = 25 x d – 200 x (2-P/t) 
 
En la qual: 
“d”: És el diàmetre o calibre nominal del comptador en mil·límetres, que, d’acord amb les 
Normes Bàsiques d’Instal·lacions Interiors de Subministrament d’Aigua, estigui instal·lat 
o s’hagués d’instal·lar per a controlar el consum del subministrament sol·licitat. 
“P”: Serà el preu mínim que per m3 d’aigua facturat tingui autoritzat l’Entitat 
subministradora per a la modalitat de subministrament en el moment de la sol·licitud 
d’aquest. 
“t”: Serà el preu mínim que per m3 d’aigua facturada tingui autoritzat l’Entitat 
subministradora, per a la modalitat de subministrament sol·licitat, en la data de la 
aprovació d’aquest decret. El valor de “t” és 0,5335€/m3. 
Amb les tarifes actualment aplicables aquesta quota serà de 125€ per al calibre de 13 
mm que és l’habitual d’un contracte domèstic individual. 
 
 
QUOTA DE RECONNEXIÓ 
La reconnexió del subministrament es farà per l’entitat Gestora una vegada satisfetes 
per l’usuari, les despeses originades pel tallament i reposició del subministrament. 
L’entitat Gestora podrà cobrar del client, per aquestes operacions, una quantitat 
equivalent a la MEITAT de l’import de la quota de contractació vigent, en el moment del 
restabliment, per a un calibre igual a l’instal·lat, més les despeses derivades de la 
interrupció del subministrament. El restabliment del servei es realitzarà el mateix dia o, 
si no n’hi ha, al següent dia hàbil en què hagin estat esmenades les causes que van 
originar la interrupció de subministrament. 
Amb les tarifes actualment aplicables aquesta quota serà de 62,50€ per al calibre de 13 
mm que és l’habitual d’un contracte domèstic individual. 
 
A l’ordenança fiscal 2.13 Taxa per serveis de protecció d’animals: 
 



 
 

 6

A l’acord del Ple de data 26 d’octubre de 2013, diu OF núm. 2.13 Taxa per serveis 
sanitaris i ha de dir Taxa per serveis de protecció d’animals.” 
 
6è. Aprovar definitivament les Ordenances Fiscals que es concreten a continuació 
incloent les modificacions abans esmentades.   
 
OF núm. 0.1 Ordenança General de gestió, recaptació i inspecció 
OF núm. 0.2 Classificació de carrers 
OF núm. 1.1 Impost sobre béns immobles 
OF núm. 1.2 Impost sobre activitats econòmiques 
OF núm. 1.3 Impost sobre vehicles de tracció mecànica 
OF núm. 1.4 Impost sobre construccions, instal·lacions i obres  
OF núm. 1.5 Impost sobre l’increment del valor dels terrenys urbans 
OF núm. 1.6 Impost sobre despeses sumptuàries  
OF núm. 2.1 Taxa per tramitació de documents, autoritzacions administratives i 

llicències 
OF núm. 2.2 Taxa per llicències d’auto-taxis 
OF núm. 2.3 Taxa per a la concessió de llicències, la comprovació de les activitats 

comunicades i el control de la publicitat dinàmica 
OF núm. 2.4 Taxa per la prestació dels serveis d’intervenció administrativa en l’activitat 

dels ciutadans i les empreses a través del sotmetiment a prèvia 
llicència, comunicació prèvia o declaració responsable i pels controls 
posteriors 

OF núm. 2.5 Taxa per la recollida, transport i tractament de residus municipals, 
domiciliaris i assimilables 

OF núm. 2.6 Taxa per clavegueres 
OF núm. 2.7 Taxa per cementiri 
OF núm. 2.8 Taxa per retirada de vehicles 
OF núm. 2.9 Taxa per mercats 
OF núm. 2.10 Taxa per serveis de la Guàrdia Urbana 
OF núm. 2.11 Taxa per serveis educatius 
OF núm. 2.12 Taxa per la utilització dels horts  municipals. 
OF núm. 2.13 Taxa per serveis de protecció d’animals 
OF núm. 2.14 Taxa per serveis esportius i piscines 
OF núm. 2.15 Taxa per zones blaves 
OF núm. 2.16 Taxa per activitats de l’àmbit de serveis a les persones i ocupació 
OF NÚM. 3.1 Taxa per ocupació de la via pública 
OF núm. 3.2 Taxa per guals i reserves a la via pública 
OF núm. 3.3 Taxa per ocupació del subsòl 
OF núm. 3.4 Taxa pels aprofitaments especials a favor d’empreses explotadores de 

subministraments que afectin  la generalitat o a una part important de 
veïnat 

OF núm. 3.5 Taxa per la utilització de sales d’equipaments municipals 
OF núm. 3.7 Taxa per aprofitament especial del domini públic local a favor d’empreses 

transportistes d’energia elèctrica 
Preu Públic núm. 4.1 per la prestació de serveis de l’empresa Aigües de Lleida-Seragua 

SA i FCC SA UTE  
Preu Públic núm. 4.2 per la recollida i gestió dels residus comercials 
Preu Públic núm. 4.3 per la utilització d’espais del viver per a emprenedors de formació 

professional de Lleida 
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Preu Públic núm. 4.4 per la realització d’anàlisi clíniques per a la determinació dels 
nivells d’alcohol en sang 

OF núm. 5.1 General de contribucions especials per obres i serveis 
 
Així mateix s’acorda aprovar la incorporació a l’acord de modificació de tarifes de la 
concessió administrativa de l’explotació del servei d’abastament d’aigua i sanejament de 
Lleida, aprovat pel Ple de data 27 de juliol de 2012, les bonificacions que consten com 
annex al present expedient i que es considera part integrant del present acord. 
 
7è. Seguir els tràmits reglamentaris. 
 
 
7.- EXPEDIENT DE DECLARACIÓ DE CRÈDIT NO DISPONIBLE  
 
L’aplicació del Real decret llei 20/2012 de mesures per garantir l’estabilitat 
pressupostària i de foment de la competitivitat obliga les Entitats locals i a la resta del 
sector públic a acomplir les obligacions següents en relació a les retribucions a percebre 
en l’any 2012 per al personal al seu servei: 
 
1) Supressió de la paga extraordinària, i de les pagues addicionals de complement 
específic o equivalents, corresponents al mes de desembre. 
 
2) Reducció de les retribucions anuals previstes, en l’import corresponent a les citades 
pagues. 
 
3) Que els imports de les retribucions a percebre pel personal durant el present any, no 
superin, en cap cas, i en termes d’homogeneïtat, aquells abonats a l’any 2011, minorats 
en la quantitat de les pagues a suprimir.   
 
Als efectes descrits procedeix bloquejar els crèdits corresponents en els imports de les 
quantitats que correspongui percebre al mes de desembre, conseqüència de la 
supressió tant de la paga extraordinària, com de la paga addicional de complement 
específic o pagues addicionals equivalents de dit mes. 
 
Vist l’informe del departament de RRHH que quantifica l’import a declarar no disponible 
en 2.583.480,81 euros i a fi de declarar com a no disponibles aquests crèdits del 
pressupost 2012 de l’Ajuntament de Lleida, per unanimitat  s’acorda declarar la no 
disponibilitat dels mateixos de conformitat amb allò disposat a l’article 33 del Reial 
decret 500/1990 de 20 d’abril, i facultar al Molt Il·lustre Sr. Alcalde per a que dicti 
quantes resolucions siguin necessàries per la efectivitat d’aquest acord.  
 
 
8.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUN TAMENT I LA 
UNIÓ INTERCOMARCAL DE LES TERRES DE LLEIDA DE CCOO 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió Intercomarcal de les 
terres de Lleida de CCOO, durant el període 2012-2015. 
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2n. Aprovar la despesa corresponent al referit conveni per l’any 2012 amb  càrrec a la 
partida de l’actual pressupost municipal 04.9270.482,00. 
 
3r. Facultar a l’Il·lm. Sr. alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació del 
a corporació.  
 
 
 
9.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ ENTRE L’AJUN TAMENT I LA 
UNIÓ GENERAL DE TREBALLADORS  DE LES TERRES DE LLEI DA UGT 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d’Economia, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el conveni de col·laboració entre la Paeria i la Unió General de Treballadors 
(UGT) de les terres de Lleida, durant el període 2012-2015. 
 
2n. Aprovar la despesa corresponent al referit conveni per l’any 2012 amb  càrrec a la 
partida de l’actual pressupost municipal 04.9270.482,00. 
 
3r. Facultar a l’Il·lm. Sr. alcalde per a la signatura del conveni en nom i representació del 
a corporació.  
 
 
10.- APROVACIÓ DEL PLEC DE CLÀUSULES ADMINISTRATIVE S PARTICULARS I 
PRESCRIPCIONS TÈCNIQUES QUE REGEIX LA CONTRACTACIÓ DEL SERVEI DE 
TELEASSISTÈNCIA DOMICILIÀRIA 
 
Vista la proposta  de la cap de Serveis de gestió i acció social, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el  Plec de Clàusules Administratives Particulars i Prescripcions Tècniques 
que regeix la contractació, mitjançant procediment obert, amb diversos criteris 
d’adjudicació,  del Servei de teleassistència domiciliària, amb un pressupost de 
contracte  de 820.056,66 € + 32.802,27 € d’IVA (4%) (Total: 852.858,93 €) i una durada 
de 2 anys. 
 
2n.  Iniciar procediment licitatori, mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació, d’acord amb allò  establert a l’art. 146 del RDL 3/2011, de 14 de 
novembre pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del Sector Públic. 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2013, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2 del RDL 
3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització del 
contracte i altres.  
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11.- ADJUDICAR EL CONTRACTE DEL SERVEI DE TELEASSIS TÈNCIA 
DOMICILIÀRIA DE L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, EN LES MATE IXES CONDICIONS 
QUE ES CONTEMPLEN AL CONVENI SUBSCRIT PER A L’ANY 2 012 ENTRE 
l’IMSERSO, LA FEMP i L’AJUNTAMENT DE LLEIDA” 
 
Vista la proposta  de la cap de Serveis de gestió i acció social, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar l’informe-proposta de la Cap del Servei de Gestió i Acció Social, de data 4 
de desembre de 2012, relatiu a la contractació del servei, mitjançant procediment 
negociat sense publicitat, per a la contractació del servei de teleassistència domiciliària 
de l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Adjudicar el contracte del servei de teleassistència domiciliària de l’Ajuntament de 
Lleida, a l’empresa AGRUPACIÓ MUTUA-ASSISPA-UTE, amb CIF núm. U-63929806, 
per un import de  18,71 € + 0,75 € d’IVA (4%) (Total:19.45 €) i un valor màxim estimat 
de 65.500,00 €, en les mateixes condicions que es contemplen al conveni subscrit per a 
l’any 2012 entre l’IMSERSO, LA FEMP i L’AJUNTAMENT DE LLEIDA. 
El termini d’aquest contracte s’estableix des de la seva formalització contractual fins a la 
nova adjudicació del Contracte de servei de teleassistència domiciliària de l’Ajuntament 
de Lleida que es licitarà mitjançant procediment obert amb diversos criteris 
d’adjudicació. 
 
3r. Aquesta adjudicació resta condicionada a l’existència de crèdit adequat i suficient en 
l’exercici pressupostari de l’any 2013, d’acord amb allò establert a l’art. 110.2 del RDL 
3/2011, de 14 de novembre, pel qual s’aprova el Text Refós de la Llei de Contractes del 
Sector Públic.  
 
4t. Delegar de forma expressa a la Junta de Govern Local o a l’Alcaldia tots els actes de 
desenvolupament o execució del present acord incloent l’adjudicació, formalització del 
contracte i altres. 
 
 
12.- CONCESSIÓ D’AJUT PER AL PROJECTE “VACANCES EN PAU 2012-2013” DE 
L’ASSOCIACIÓ D’AMICS DEL SÀHARA DE LES TERRES DE PO NENT 
 
Vista la proposta de la tècnica en Cooperació internacional, per unanimitat s’acorda: 
 
1r.  Aprovació de concessió de subvenció per al projecte “VACANCES EN PAU 2012-
2013” amb les característiques següents:  
 

Projecte VACANCES EN PAU 201 -2013 
Subvenció 5.879,84 
NIF G25600586 
Partida 05-2323-489.01 

 
2n. Es lliurarà una bestreta del 100% de les esmentades subvencions, eximida de 
garantia, dintre del segon semestre del ‘any en curs. 
 
3r. Les justificacions es faran conforme disposa les Bases d’Execució del Pressupost 
Municipal.  
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13.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI DE COL·LABORACI Ó ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’AGÈNCIA DE L’HABITATGE DE  CATALUNYA I 
L’EMU SL, RELATIU AL SERVEI D’ASSESSORAMENT SOBRE E L DEUTE 
HIPOTECARI 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el text del Conveni de col·laboració entre l’Ajuntament de Lleida, l’Agència  
de l’Habitatge de Catalunya i l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida, SL relatiu al 
Servei d’assessorament sobre el deute hipotecari. 
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde per a la signatura del Conveni, així com delegar-li la 
resolució de totes les incidències derivades de l’execució d’aquest acord. 
 
 
14.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 4-12-20 12, ENTRE 
L’AJUNTAMENT  LLEIDA, L’EMU SL I EL SR. RAMON JOSÉ PRENAFETA BONEU I 
LA SRA. MARIA PRENAFETA BONEU, CONSELLERS DELEGATS DE L’ENTITAT 
PRENAFETA & BONEU SL, PER A LA CESSIÓ TEMPORAL DE L ’ÚS DEL SOLAR 
SITUAT AL C/ TALLADA, 18 DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovar el  Conveni, subscrit en data 4 de desembre de 2012, entre l’Ajuntament de 
Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i la mercantil PRENAFETA & 
BONEU, SL per a la cessió temporal de l’ús d’un solar situat al carrer Tallada, núm. 18 
de Lleida.  
 
2n.  Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
 
 
15.- APROVACIÓ DEL CONVENI SUBSCRIT EN DATA 10-12-2 012, ENTRE 
L’AJUNTAMENT DE LLEIDA, L’EMU SL I LA SRA. MARIA IN ÉS GARCIA 
SERRANDO, ADMINISTRADORA DE L’ENTITAT MERCANTIL CON STRUCCIONS 
QUATRE PILANS LLEIDA SL, PER A LA CESSIÓ TEMPORAL D E L’ÚS DEL SOLAR 
SITUAT AL C/ TALLADA NÚMEROS 11 I 15 DE LLEIDA   
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Aprovació del Conveni, subscrit en data 10 de desembre de 2012, entre l’Ajuntament 
de Lleida, l’Empresa Municipal d’Urbanisme de Lleida SL i la mercantil 
CONSTRUCCIONS QUATRE PILANS LLEIDA, SL per a la cessió temporal de l’ús de  
dos solars situats al carrer Tallada, núms. 11 i 15 de Lleida.  
 
2n. Facultar a l’Il·lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com calguin per a l’execució 
d’aquest acord. 
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16.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DEL CONTRACTE DE CONCES SIÓ PER LA 
INSTAL·LACIÓ I MANTENIMENT DE LES MARQUESINES PER A LS AUTOBUSOS, 
ELEMENTS DE SENYALITZACIÓ DE TRANSPORT URBÀ I ALTRE S ELEMENTS 
INFORMATIUS I PUBLICITARIS DE LA CIUTAT DE LLEIDA I  LA SEVA 
EXPLOTACIÓ PUBLICITÀRIA. 
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda:  
 
1r. Aprovar de la modificació, mitjançant la reestructuració de la inversió d’acord amb 
l’estudi econòmic financer, amb l’informe tècnic del Cap de Secció de Mobilitat de La 
Paeria de data 4 de desembre de 2012 i amb l’informe del Cap de la UT de Concessions 
de data 12 de desembre de 2012, els quals s’adjunten a aquesta proposta, del contracte 
de concessió per la instal·lació i manteniment de les marquesines per als autobusos, 
elements de senyalització de transport urbà i altres elements informatius i publicitaris de 
la ciutat de Lleida i la seva explotació publicitària. 
 
2n. En relació a la sol·licitud formulada per l’empresa concessionària IMPURSA SA pel 
que fa al recalcul del cànon de la concessió, i per tal de mantenir l’equilibri econòmic de 
la mateixa, aprovar el recalcul del cànon de la concessió, el qual s’aplicarà a les 
liquidacions pendents, a raó de: 
� Part fixa: cànon de l’any 2009: 44.220,00 € + 3% anual. 
� Part variable: 30% de la quantitat superior als 500.000,00 € d’ingressos. 
 
3r. Aquest recalcul serà revisable per al cànon de l’any 2015 per mutu acord de les dues 
parts. 
 
4t. Aquesta reestructuració de la inversió i recalcul del cànon estarà subjecta a: 
� Que la concessionària realitzi tota la inversió d’acord amb l’informe del Cap de la 

Secció de Mobilitat de La Paeria, de data 4 de desembre de 2012. 
� Que la concessionària aporti anualment, durant el primer trimestre de l’any següent, 

els contes de la ciutat de Lleida auditats per una empresa externa, per tal de poder 
liquidar el cànon anual. 

 
5è. Facultar l’Alcalde per procedir a la firma tots els documents necessaris per a 
l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
6è. Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
 
17.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES TARIFES, ANY 201 3, DE LA 
CONCESSIÓ ADMINISTRATIVA PER A LA PRESTACIÓ DEL SER VEI D’ESTACIÓ 
D’AUTOBUSOS DE LLEIDA ADJUDICADA A LA CONCESSIONÀRI A ESTACION DE 
AUTOBUSES DE LÉRIDA,SA (EDALSA) 
 
Vista la proposta de l'Oficial Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar la modificació de les tarifes, per a l’any 2013, aplicables en la prestació del 
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servei d’Estació d’Autobusos per part de la concessionària ESTACION DE 
AUTOBUSES DE LÉRIDA,SA (EDALSA), d’acord amb els següents import:  
 

Recorregut en Km.  Tarifa actual  Tarifa 2013 en € 
arrodonida 

De 0 a 5  0,10 0,10 
De 6 a 10 0,23 0,24 
D’11 a 20 0,26 0,28 
>21 0,32 0,34 
Guixetes 14,50 15,00 

 
2n. Notificar aquest acord, a la Generalitat de Catalunya, Departament de Política 
Territorial i Obres Públiques, Direcció General de Ports i Transports, Servei Territorial de 
Lleida, per tal que aprovi la modificació de les tarifes, per a l’any 2013, aplicables en la 
prestació del servei d’Estació d’Autobusos per part de la concessionària ESTACION DE 
AUTOBUSES DE LÉRIDA,SA (EDALSA).  
 
3r. Facultar l’Alcalde per procedir a la firma tots els documents necessaris per a 
l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
4t.- Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
18.- APROVACIÓ INICIAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL DE L PLA GENERAL DE 
LLEIDA PER CONCRETAR L’ORDENACIÓ URBANÍSTICA EN L’À MBIT DE L’ANTIC 
POLÍGON D’ACTUACIÓ URBANÍSTICA UA 78, AL PASSATGE L A PREMSA DE 
LLEIDA   
 
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels  26   regidors 
presents que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
 
1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida per 
concretar l’ordenació urbanística en l’àmbit de l’antic Polígon d’actuació urbanística UA 
78, al passatge la Premsa de Lleida, promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r. Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web de 
la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
19.- APROVACIÓ INICIAL  DE LA MODIFICACIÓ PUNTUAL D EL PLA GENERAL 
DE LLEIDA PER REORDENAR L’EDIFICACIÓ EN ELS CARRERS  ESPÍGOL, 
GINESTA I ROMANÍ, DEL BARRI DE PARDINYES DE LLEIDA  
  
Vista la proposta del coordinador tècnic d’Urbanisme, per unanimitat dels  26   regidors 
presents que composen la majoria absoluta dels membres de la corporació, s’acorda: 
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1r.  APROVAR INICIALMENT la Modificació puntual del Pla general de Lleida per 
reordenar l’edificació en els carrers Espígol, Ginesta i Romaní, del barri de Pardinyes 
de Lleida, promoguda per l’Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Sotmetre l’expedient a informació pública pel termini d’un mes. 
 
3r.  Publicar aquest acord al Butlletí Oficial de la Província, a la premsa local, al web 
de la Paeria i al tauler d’edictes municipals.  
 
 
20.- APROVACIÓ DEFINITIVA DE LA MODIFICACIÓ DE L’OR DENANÇA 
REGULADORA DELS ESTABLIMENTS DE PÚBLICA CONCURRÈNCI A DE LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Estimar parcialment les al·legacions formulades per la Federació provincial 
d’hostaleria de Lleida i desestimar l’al·legació formulada per la senyora Joana Boloix 
Salvatella i el senyor Florian Fundulea, en els termes assenyalats en l’informe de la 
Secció d’Indústries i Activitats de data 12 de desembre de 2012. 
 
2n. Aprovar definitivament la modificació de l‘Ordenança municipal reguladora dels 
establiments de pública concurrència de Lleida, amb la redacció que s’annexa com a 
número 1. 
 
3r. Publicar el text complert definitiu de l’Ordenança municipal en el Butlletí Oficial de 
la Província de Lleida, la qual entrarà en vigor l’endemà de la seva publicació. 
 
4t. Publicar el corresponent anunci en el tauler d’anuncis de la Corporació i en el diari 
Oficial de la Generalitat de Catalunya, anunciant la referència del BOP en el què s’hagi 
publicat íntegrament el text. 
 
 
 
ASSUMPTE D’URGÈNCIA 
 
Prèvia declaració d’urgència, aprovada per unanimitat, s’acorda tractar el següent 
assumpte: 
 
21.- APROVACIÓ DE LA MODIFICACIÓ DE LES TARIFES, ANY 201 3, DEL 
CONTRACTE DE GESTIÓ DEL SERVEI PÚBLIC DE TRANSPORT COL·LECTIU 
URBÀ DE VIATGERS A LLEIDA  
 
Vista la proposta de l’Oficialia Major,  amb 20 vots a favor dels  grups municipals del 
PSC i CiU i 6 abstencions del Grup Municipal del PP, s’acorda: 

 
1r. Declarar la urgència i aprovar la inclusió, en l’Ordre del Dia del Ple de l’Ajuntament 
de Lleida de data 22 de desembre de 2012, de l’expedient relatiu a la modificació de les 
tarifes, any 2013, del Contracte de gestió del servei públic de transport col·lectiu urbà de 
viatgers a Lleida. 
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2n. Aprovar la modificació de les tarifes, per a l’any 2013, aplicables en el contracte de 
gestió del servei de transport urbà de viatgers a Lleida d’acord amb el següent desglós:  
 

 Preu base 
IVA 
10% 

Preu arrodonit 
per l’any 2013 

Bitllet ordinari 1.077 0.107 1.2 

T. NOSTRA B 2.586 0.258 2.85 

T. ESTUDIANT 4.527 0.452 5 

T. JOVE 4.527 0.452 5 
 
 
3r. Notificar aquest acord, a la Generalitat de Catalunya, Departament d’Empresa i 
Ocupació, Direcció General de Comerç, per tal que aprovi la modificació de les tarifes, 
per a l’any 2013, aplicables en el contracte de gestió del servei de transport urbà de 
viatgers a Lleida, adjudicat a l’empresa SARBUS,SA. 
 
4t. Facultar l’Alcalde per procedir a la firma tots els documents necessaris per a 
l'execució d’aquest acord i perquè realitzi tots els tràmits que calguin per a la seva 
efectivitat. 
 
5è. Notificar aquest acord als interessats pel seu coneixement i als efectes oportuns. 
 
 
22.- MOCIÓ DELS GRUPS MUNICIPALS DE CIU I PSC EN DE FENSA DEL CATALÀ 
I DEL MODEL D’ESCOLA CATALANA 
 
Vista la moció presentada pels grups municipals de CiU i PSC, amb 20 vots a favor 
dels grups municipals de CiU i PSC i 6 vots en contra del Grup Municipal del PP, 
s’acorda: 
 
1r.  Manifestar el rebuig rotund de l’Ajuntament de Lleida a l'avantprojecte de Llei 
Orgànica de Millora de la Qualitat Educativa (LOMCE) que vol aprovar el Ministeri 
d’Educació del Govern Espanyol i demanar la retirada d’aquest Avantprojecte. 
 
2n.  Defensar l’actual model d’immersió lingüística i reafirmar el nostre convenciment 
que la llengua catalana és i ha de continuar sent la llengua vehicular del sistema 
educatiu català així com l’eina indispensable que possibiliti la cohesió social del nostre 
país. 
 
3r.  Donar total suport a la Generalitat de Catalunya i al Departament d’Ensenyament en 
la defensa de les competències educatives de Catalunya, i en totes aquelles actuacions 
que porti a terme per a defensar el català i el model d’immersió lingüística de l’escola 
catalana.  
 
4t.  Defensar la necessitat d'impulsar un gran acord a Catalunya amb tots els 
representants de la comunitat educativa i els partits polítics contra aquest avantprojecte 
de llei i continuar aplicant la Llei d'Educació de Catalunya. 
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5è.  Donar trasllat d’aquesta moció al President del Govern de l’Estat espanyol; al 
President de la Generalitat de Catalunya; a la Presidència del Parlament de Catalunya; 
al Ministre d’Educació; a la Consellera d’Ensenyament; als grups parlamentaris del 
Congrés dels Diputats, el Senat i el Parlament de Catalunya; al President del Consell 
Escolar de Catalunya; al President del Consell Escolar de l’Estat espanyol; al president 
de l’Associació Catalana de Municipis i al President de la Federació de Municipis de 
Catalunya i a l’Associació Som Escola. 
 
 
 
23.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PP INSTANT AL GOV ERN DE LA 
GENERALITAT A PREVEURE EN ELS PROPERS PRESSUPOSTOS LA PARTIDA 
PER AFRONTAR LES INVERSIONS PREVISTES ALS PLANS DE BARRIS QUE HI 
HA ACTUALMENT A LLEIDA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PP, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Instar el Govern de la Generalitat a que, en els propers pressupostos per a l’any 
2013, en la mesura del possible, es prevegi una partida pressupostària per a fer front a 
les inversions previstes als Plans de Barris existents actualment a la ciutat de Lleida. 
 
2n. Donar trasllat d’aquest acord al Govern de la Generalitat, al Departament de 
Territori i Sostenibilitat, al Secretari d’Habitatge i Millora Urbana i als Grups amb 
representació al Parlament de Catalunya.  
 
 
 
24.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PSC PER DEMANAR L A CONTINUÏTAT 
DEL FINANÇAMENT DEL SERVEI LOCAL DE TELEASSISTÈNCIA  
 
Vista la moció presentada pel Grup Municipal del PSC, per unanimitat s’acorda: 
 
1r. Manifestar la voluntat de l’Ajuntament de Lleida de mantenir el Servei Local de 
Teleassistència, atès que aquest és un servei que dóna cobertura al dret a l’atenció 
assistencial de les persones dependents, que es troben en una situació d’especial 
vulnerabilitat. 
 
2n. Expressar el convenciment que el model de cooperació i de cofinançament 
interadministratiu (IMSERSO, FEMP, Ajuntament de Lleida) ha possibilitat la viabilitat 
del servei de teleassistència, i que per tant ha de tenir continuïtat en els termes i 
condicions fixades fins el moment, ja que les administracions locals no poden continuar 
assumint un increment en la prestació de serveis, sense que aquesta vagi 
acompanyada de finançament.  
 
3r. Demanar, per tant, al Govern de l’Estat que mantingui l’aportació pressupostària als 
ajuntaments per al funcionament del Servei Local de Teleassistència, ja que aquest ha 
de continuar sent una prestació bàsica i essencial de l’atenció social a la gent gran.  
 
4t. Fer arribar aquest acord al Govern de l’Estat, a la Generalitat de Catalunya, a 
l’IMSERSO  i a la FEMP.   
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 INTERVENCIONS   
 
Abans de començar el debat i la votació dels punts de l’Ordre del dia,  el Sr. alcalde, en 
nom de la corporació municipal, vol que consti en acta la felicitació de l’Ajuntament de 
Lleida al M. H. Sr. Artur Mas, que ha estat elegit novament  president de la Generalitat 
de Catalunya.  
També, amb caràcter previ, se sotmet a votació la inclusió en l’Ordre del dia, per raó 
d’urgència, del punt relatiu a la modificació de les tarifes del transport públic urbà de 
viatgers a Lleida. Explica que ahir es va fer la reunió de l’òrgan de govern de l’ATM, 
quan ja estava fet l’ordre del dia de la sessió. Es va informar els grups sobre la proposta 
de modificació quan es van tenir les dades. S’aprova aquesta inclusió per unanimitat.  
 
 
Punt núm. 21. Aprovació de la modificació  de les t arifes, any 2013, del Contracte 
de gestió del servei públic de transport col·lectiu  urbà de viatgers a Lleida  
 
El Sr. Vilella  diu que la modificació d’aquestes tarifes representa una pèrdua del poder 
adquisitiu per a la ciutadania. En un moment econòmic com l’actual no és raonable 
augmentar les tarifes; i més quan ja s’havia fet un augment previ del 10%. El bitllet 
ordinari va ser incrementat d’1 euro a 1,10 euros; la pujada de l’IVA va suposar que el 
preu quedés fixat en 1,15 euros. Ara es proposa un nou increment de 5 cèntims. En un 
any s’ha augmentat el preu del bitllet ordinari en un 20%. Això comportarà la davallada 
del nombre d’usuaris. També creu que és perjudicial augmentar el preu dels 
abonaments de jubilats i estudiants. Això no ajudarà a fomentar l’ús del transport públic; 
ans al contrari, farà que es faci servir més el transport privat. El nombre d’usuaris dels 
autobusos urbans ha baixat un 4% durant el primer semestre de l’any. El mes de juliol 
passat es va aprovar una pròrroga del contracte de la gestió del servei a Lleida; entre 
els acords de pròrroga hi havia l’obligació d’augmentar el nombre d’ usuaris en un 0,5% 
anual. Aquest compromís no es podrà assolir amb la supressió de línies o amb 
l’augment de tarifes. L’increment dels costos del servei és evident; malgrat això, no cal 
gravar més les tarifes als usuaris. Per aquest motiu s’abstindran de votar en aquest 
punt. 
 
La Sra. Obis  anuncia que el seu grup votarà a favor de la proposta. Lamenta la 
modificació tarifària a l’alça; malgrat això, la realitat de l’ATM mostra que el servei és 
deficitari i que l’augment dels costos incrementa aquest dèficit. L’any 2012 les tarifes 
van ser congelades, a excepció del bitllet ordinari. L’increment es fa per sota de l’IPC i 
permetrà reduir el dèficit del servei i mantenir l‘equilibri financer del contracte. Cal 
garantir el servei públic.  
 
La Sra. Camps  explica que l’increment de les tarifes va ser acordat en el marc de les 
decisions de l’ATM que es van adoptar en la darrera reunió. L’equip de govern modera 
l’increment que ha fet l’ATM. La tarifa mitjana ponderada de l’ATM augmenta un 3,5%; 
l’Ajuntament proposa incrementar els preus dels seus títols per sota d’aquest augment 
general (el 2,1%). Els increments individualitzats dels títols  municipals es fan entre el 4-
5% i els de l’ATM  se situen entre el 5-9%. La targeta de jubilats B-nostra només s’apuja  
10 cèntims; és  l’apujada més moderada de totes. El preu del bitllet senzill  encara està 
molt lluny del valor dels costos del servei; els usuaris només paguem un 36% d’aquests 
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costos. Estem encara molt lluny de la mitjana de Catalunya (que està al voltant d’1,7 
euros) i en la banda de les tarifes més baixes de les ciutats catalanes. 
S’aprova amb 20 vots a  favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 6 abstencions 
del Grup Municipal del PP.  
 
 
Punt núm. 22. Moció dels grups municipals de CiU i PSC en defensa del català i 
del model d’escola catalana 
 
El Sr. Zaballos  diu que és trist i preocupant  que, una vegada més, calgui fer mocions 
en defensa del català. L’actitud d’alguns, davant la llengua i l’educació catalanes, no és 
casual: és premeditada i troba la seva autèntica dimensió un cop el PP ha aconseguit la 
majoria absoluta a les Corts. Llegeix unes declaracions de l’actual ministre d’Educació 
(Sr. Wert) en el campus de les FAES de l’any 2010, més d’un any abans de les 
eleccions que guanyarien per majoria absoluta. Plantejava el Sr. Wert  reformes 
educatives partint de la idea que la comunitat educativa no ha de ser una comunitat 
democràtica, atès que considera que el procés educatiu no ha de ser democràtic. 
Propugnava el restabliment d’una visió positiva de la identitat nacional, de recuperació 
de l’orgull de pertinença (aquest orgull el representava la final del campionat de futbol 
guanyat per la selecció espanyola). El ministre d’Educació s’ha posat a la feina 
d’espanyolitzar els infants catalans, atacant la llengua catalana i la immersió lingüística. 
El sistema que s’aplica en les escoles catalanes ha permès evitar la segregació escolar, 
ha estat un element importantíssim per a la cohesió social i no ha generat cap perjudici 
a l’aprenentatge de l’alumnat. El nivell d’assoliment del castellà és plenament 
homologable al de la resta de comunitats de l’Estat espanyol. Els informes especialitzats 
demostren que el nivell de castellà està per sobre del nivell d’assoliment del català. 
Segons el ministre, l’augment de l’independentisme és un efecte del sistema educatiu 
català. Es diu que a Catalunya s’imposa el pensament únic o que es castiga els nens 
que parlen castellà al pati (qualifica aquestes afirmacions de barbaritats). La realitat és 
que el pensament únic existeix, però no pas a Catalunya. Pregunta en quina part de 
l’Estat espanyol hi ha una pluralitat tan gran en l’àmbit social com en la nostra, que es 
plasma amb les 7 formacions polítiques que tenen representants al Parlament de 
Catalunya. En cap comunitat hi ha aquesta pluralitat social. Aquesta pluralitat és el 
producte d’un sistema educatiu i de valors democràtics. Demana que no se’ns acusi de 
sectarisme i demana que deixin fer la seva feina als professionals de l’educació de casa 
nostra. Demana als representants del Grup del PP que no votin pensant en les directrius 
del seu partit, sinó pensant en si estan o no satisfets de l’educació que han rebut els 
seus fills a Catalunya.  
 
La Sra. Parra  també recorda que han estat moltes les vegades en què han hagut de 
presentar mocions en defensa de la llengua, de la cultura i del sistema educatiu català. 
La immersió lingüística s’ha fet en un sistema plural, que afavoreix la cohesió social, 
evita la segregació i no ha provocat cap problema. Esmenta unes declaracions del 
rector de la Universitat Complutense de Madrid en què deia que el PP tenia l’habilitat de 
generar problemes allà on no hi són. Els nens parlen castellà i català i hi ha dades 
objectives que el nivell de castellà en la selectivitat dels alumnes de Catalunya és 
superior als d’altres comunitats no bilingües. No ens hauríem  de veure obligats a sortir 
tan sovint en defensa de la llengua i de la cultura catalanes. Tots ens hem d’estimar la 
nostra llengua materna, amb una connotació especialment positiva. Atacar la llengua és 
atacar la cultura i quelcom més. Som un país estrany; en països com Suïssa es parlen 
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un bon nombre d’idiomes i ningú no té cap problema. Hauríem d’estar orgullosos de 
viure en un Estat en què hi ha més d’una llengua, en què tinguem (i puguem conèixer) 
més cultures. Ser més rics intel·lectualment i compartir sentiments. El sistema educatiu 
català funciona i no genera cap problema. Per això, demanem que es retiri la LOMCE: 
perquè no cal. Aquest avantprojecte ha estat rebutjat per tota la comunitat educativa. El 
sistema educatiu català ha donat uns fruits molt positius en els darrers 30 anys. Recorda 
unes declaracions del Sr. Santiago Carrillo que deien que algun motiu important hi 
hauria perquè Franco no hagués pogut impedir que el català es parlés, tot i els 40 anys 
de dictadura. Tenim una cultura de país acollidor. Espera que algun dia no calgui que es 
presenti cap moció en defensa de la llengua, de la cultura o del sistema educatiu català 
fet des del consens. Demana als regidors del PP que s’ho repensin i que votin com a 
catalans, no com a militants del partit.  
 
El Sr. Vilella  diu que Franco no va aconseguir que es deixés de parlar el català perquè 
tots els que som aquí estimem la nostra llengua. Explica que Espanya és el primer país 
d’Europa pel que fa al fracàs escolar i a la inserció laboral dels joves. Això posa en 
evidència que les polítiques educatives no són les adequades i que cal canviar-les. 
Podem dir que la política educativa dels governs socialistes ha deixat Espanya i 
Catalunya amb el fracàs escolar més gran d’Europa (3 de cada 10 alumnes no acaben 
l’escolarització). El 30% dels estudiants universitaris no acaba la seva carrera, cosa que 
suposa un cost afegit de 3.000 milions d’euros. Tenim una generació de joves que no 
veu expectatives ni futur i  que els hem de dotar d’eines per trobar treball. La LOMCE 
pretén millorar la qualitat de l’ensenyament i combatre el fracàs escolar. Llegeix una part 
de l’exposició de motius de l’avantprojecte que diu que l’escola ha de formar persones 
autònomes, crítiques i amb pensament propi, i generar aspiracions i ambicions 
realitzables. La reforma vol ser ambiciosa i encara no ha començat el tràmit 
parlamentari en què podran ser incorporades modificacions i aportacions positives. Es 
vol garantir la igualtat i la importància del castellà i del català. La classificació de les 
assignatures en blocs no està relacionada amb la importància de les assignatures, sinó 
amb la distribució de competències educatives entre el Ministeri i les comunitats 
autònomes. Serà el Govern català qui reguli el currículum pel que fa a la llengua 
catalana. El català està en el bloc d’assignatures d’especialitat, perquè és en aquest 
bloc on les comunitats autònomes tenen competències plenes. No es vol menysprear el 
català, sinó garantir el coneixement de les dues llengües oficials. Seran les 
administracions educatives les qui determinaran la proporció de cadascuna de les dues 
llengües oficials, sense excloure’n cap. S’exclou la possibilitat que un alumne pugui 
obtenir els títols oficials sense tenir prou coneixements de català, atès que és una 
matèria avaluable com ho pugui ser el castellà. L’avantprojecte preveu la paritat de les 
llengües. Aquest document és un esborrany, pendent de les aportacions de les 
comunitats autònomes. El PP valora la importància de les dues llengües, per igual, 
sense preeminències. El sistema educatiu ha de tenir el català com a llengua vehicular, 
conjuntament amb el castellà ( que és llengua oficial a Catalunya). L’avantprojecte vol 
garantir el dret dels pares a escollir la llengua vehicular de l’ensenyament dels seus fills. 
Cal respectar les conviccions dels altres per no caure en la intolerància. Votaran en 
contra de la moció.  
 
El Sr. Zaballos  considera que el Sr. Vilella ha desviat la resposta en relació amb el 
contingut real de la moció. Defensa la Llei d’ensenyament de Catalunya, que qualifica 
de prodigi de pacte i consens entre totes les formacions polítiques catalanes. Creu que 
no procedeix parlar d’intolerància a Catalunya quan a València o a les Illes hi ha milers 
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de famílies que demanen l’ensenyament en català i el PP s’hi posa d’esquena. Creu que 
l’equiparació entre idiomes que planteja el PP és una fal·làcia. Es posa en el mateix 
terreny el castellà i el català, sense voler entendre que la llengua oficial a Catalunya és 
el català, que requereix una especial preservació per les dificultats específiques que 
pateix. Diu que el Sr. Wert tenia l’opció  de fer una llei valuosa i digna de ser tinguda en 
consideració; en canvi ha fet una norma indigna i invàlida. És trist que hagi estat 
aquesta l’opció escollida. Demana que el PP voti pensant en els valors que els seus fills 
han rebut del sistema educatiu català.  
 
La Sra. Parra  diu que per lluitar contra el fracàs escolar (tal  com ha dit el Sr. Vilella) el 
millor sistema no és el de fer retallades en educació i en recerca o incrementar el preu 
de les taxes universitàries i educatives. Tampoc es lluita contra el fracàs escolar 
enutjant tota la comunitat educativa. A Catalunya tenim una llei d’educació que ha estat 
consensuada per tots els partits polítics i ha donat molt bons resultats. Sembla que quan 
es comenta el nou avantprojecte parlem de textos diferents: el que llegim i el que 
s’explica públicament. Tota la comunitat educativa fa una lectura crítica, que no 
coincideix amb l’anàlisi del PP. Reitera la petició de retirada de l’avantprojecte de Llei 
orgànica, atès que considera que és una agressió al nostre sistema educatiu, a la nostra 
llengua i a la nostra cultura. Posa en dubte que sigui una eina vàlida per lluitar contra el 
fracàs escolar. Calia posar més esforços per millorar els coneixements dels alumnes i 
no en decidir en quina llengua s’han d’impartir aquests coneixements. La nostra 
comunitat és capaç de parlar en les dues llengües. També critica que l’ensenyament de 
la religió catòlica sigui una nova imposició prevista en l’avantprojecte. Cal ser més 
objectius i lluitar contra el fracàs escolar de manera  efectiva i crear ciutadans i cercar 
l’excel·lència educativa. Aquests objectius no s’aconsegueixen quan es fan retallades en 
el pressupost d’educació, ni s’enutja la comunitat educativa, ni tampoc intentant 
espanyolitzar els alumnes. És el Sr. Wert qui intenta imposar el pensament únic, sense 
respectar el que pensen els altres. Demana que els regidors del PP votin en clau de 
catalanitat i no tan com a membres d’un partit.   
 
El Sr. Vilella  considera clar que l’avantprojecte de Llei no diu enlloc que relegui el 
català; serà la Generalitat qui determini la proporció d’ús de la llengua catalana en 
aquest àmbit, sempre sense excloure la llengua castellana. Creu que els grups del PSC 
i de CiU aprofiten qualsevol motiu per tergiversar la realitat i confondre la ciutadania. 
Considera que estan entossudits a reiterar que hi ha una voluntat d’espanyolitzar 
l’alumnat. Explica que fa poc que el diari El País va publicar una enquesta sobre 
l’educació a Catalunya en la qual es preguntava si se sentien orgullosos de ser al mateix 
temps catalans i espanyols;  van respondre afirmativament el 69% dels votants de CiU, 
el 79% dels votants del PSC, el 97% dels votants del PP i el 57% dels votants d’ICV. En 
conjunt, el 72% dels enquestats donaven suport al fet que s’ensenyi els infants a sentir-
se al mateix temps catalans i espanyols. Reitera que les coses no s’estan fent bé a 
Catalunya i esmenta les declaracions d’una catedràtica assessora tècnica del Govern 
suec en què criticava la immersió lingüística. Considerava, aquesta assessora, que les 
famílies haurien de poder triar entre el castellà i el català com a llengua vehicular, per tal 
de prioritzar el domini del llenguatge. Va dir també que l’ús del català dificultava que els 
alumnes suecs fessin intercanvis amb les universitats catalanes; deia que la llengua ha 
de ser un instrument i no una meta.  El que ens ha de preocupar és el grau 
d’aprenentatge dels nostres fills.  És greu que els escolars de 4t. de primària estiguin 
molt per sota de la mitjana europea en lectura, matemàtiques i ciències. Es vol ometre el 
debat sobre els problemes reals que té l’educació com la manca d’infraestructures; 
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esmenta el cas de l’Escola de Pinyana (que creix any rere any amb barracons) i l’Escola 
de Balàfia (que necessita una remodelació urgent). Es pregunta on són els instituts de 
Cappont i de Balàfia, que han estat reivindicats pels veïns. Els principals perjudicats de 
les deficiències educatives a Catalunya són els nostres fills, que perden oportunitats. 
Creu que la societat catalana està controlada i vigilada. 
 
El Sr. Zaballos  diu que el resultat de l’enquesta que ha comentat el Sr. Vilella no el 
sorprèn; el sistema d’ensenyament català no pretén educar en l’odi vers ningú (i en cap 
cas a Espanya o als espanyols). La base de l’ensenyament català mai no ha estat 
fonamentada en l’odi a cap comunitat. Qüestiona l’opinió singular de la professora sueca 
a la qual ha fet també esment en la seva intervenció. Explica l’actitud històrica dels 
governs suecs en relació amb la resta dels països escandinaus, i la pressió lingüística 
que han exercit en l’expansió de l’idioma suec als països veïns. Defensa el diàleg i clou 
la seva intervenció amb la frase “Keep calm and speak catalan”. 
 
La Sra. Parra  diu que si en una enquesta s’hagués preguntat a la ciutadania si volien 
ser catalans i europeus, la resposta hauria estat molt similar a la que ha comentat el Sr. 
Vilella en la seva explicació. No està d’acord en la idea que els estudiants suecs no 
vulguin venir a Catalunya per causa de l’ús del català a la universitat; les universitats 
catalanes estan plenes d’estudiants que fan Erasmus; la llengua mai ha estat un 
problema. Els estudiants estrangers tenen classes de català i de castellà i acaben 
parlant els dos idiomes. Creu que el Sr. Vilella ha intentat desviar el debat. La societat 
catalana no està tancada i el món de l’educació és un sistema obert i de defensa del 
respecte mutu. L’aprenentatge requereix una actitud humil. Reitera que l’avantprojecte 
de llei va en contra del nostre sistema educatiu i no garanteix l’ús del català. La nostra 
llei educativa garanteix l’aprenentatge del castellà, del català i de les llengües 
estrangeres.  
 
El Sr. alcalde  destaca la importància de l’educació i creu que no es poden introduir 
elements de distorsió en sistemes que funcionen bé. El model català funciona i els 
nostres joves són igual de competents en castellà que en català (tal  com es demostra 
quan van a les universitats). Explica que els nens aranesos són també perfectament 
competents en aranès, català i castellà. Demana que no s’intenti modificar, amb finalitat 
política, un model educatiu que ha funcionat.  
S’aprova la moció amb 20 vots a  favor dels grups municipals del PSC i de CiU i 6 en 
contra del Grup Municipal del PP. 
 
 
Punt núm. 23. Moció del Grup Municipal del PP insta nt el Govern de la Generalitat 
a preveure en els propers pressupostos la partida p er afrontar les inversions 
previstes als plans de barris que hi ha actualment a Lleida  
 
El Sr. Padilla  anuncia el vot favorable del seu grup. Tot i això, vol fer constar que havien 
proposat introduir en la moció un afegitó (que el grup proposant no ha acceptat). La 
frase a incorporar  es referia  al fet que no calia oblidar que l’acció prioritària havia de 
ser la de suport al tercer sector. Vol que en l’acta quedi constància d’aquesta proposta. 
Espera que el Grup del PP també doni el seu suport quan es demanin actuacions al 
Govern central.  
S’aprova per unanimitat.  
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Punt número 24 . Moció del Grup Municipal del PSC per demanar la con tinuïtat del 
finançament del servei local de teleassistència 
 
El Sr. Vilella  vol que consti en acta (en resposta al Sr. Padilla) que en aquesta moció es 
fa una petició al Govern central i que comptarà amb el suport del Grup del PP.  
S’aprova per unanimitat.  
 
 
PRECS I PREGUNTES  
  
Número 1. El Sr. Vilella  recorda que en el Ple del passat mes de novembre es va 
aprovar una moció en defensa del dret a l’habitatge. En la moció s’instava  la Generalitat 
i  l’EMU a mobilitzar el seu parc d’habitatges buits i a impulsar la Taula d’emergències 
socials per adaptar els preus dels lloguers a la capacitat econòmica dels demandants. 
Segons informen els mitjans de comunicació, la Taula disposarà inicialment de 20 
habitatges a preu molt baix. Pregunta quan està previst que es constitueixi 
definitivament la Taula d’emergències socials. També pregunta si hi ha alguna partida 
econòmica habilitada a aquest efecte. El Sr. Presseguer diu que la Taula es va 
constituir el 28 de novembre passat. Explica la composició de la Taula. La Taula és de 
caràcter tècnic, amb un Reglament publicat al DOG. Les aportacions que fan les dues 
parts (Generalitat i Ajuntament) són els habitatges que han de ser destinats a  ajudar  
les famílies en situació d’emergència social.  
El Sr. Vilella  demana que l’Ajuntament insti el Govern de la Generalitat a posar a 
disposició de les famílies desnonades i amb risc d’exclusió social els habitatges buits i 
que flexibilitzin les condicions d’accés en funció dels ingressos familiars. El Sr. 
Presseguer  explica que, segons el Reglament de la Taula, quan hi ha famílies que han 
estat desnonades  tenen prioritat com a beneficiaris. Quan una família no pot assolir el 
pagament del lloguer social, la Generalitat i l’Ajuntament faciliten ajuts perquè el puguin 
pagar.  
 
Número 2. La Sra. Horcajada  recorda que en el Ple del juliol passat es va aprovar el 
Plec de clàusules per a l’explotació del Mercat del Pla. El concurs s’havia de resoldre el 
mes d’octubre passat. En la Comissió Informativa es va anunciar que s’havien prorrogat 
els terminis. Els mitjans de comunicació han informat que no s’ha presentat cap oferta. 
Demanen informació sobre quines gestions ha fet l’equip de govern sobre aquesta 
qüestió. Pregunta quins han estat els motius pels quals no tenim cap oferta i quines són 
les previsions del Govern sobre aquest equipament.  
El Sr. alcalde  explica que les raons per les quals no s’ha presentat cap oferta no es 
poden deslligar de l‘actual moment econòmic i de la dificultat creditícia. Comenta  que 
Lleida resulta atractiva per a la implantació de nous comerços; malgrat això, no es pot 
obviar que és més fàcil invertir en superfícies grans o mitjanes que en mercats 
tradicionals.  Explica també que s’han fet molts contactes, però que al final no s’han 
traduït en ofertes. S’actuarà com s’ha fet sempre: obrir un procediment negociat amb  
les empreses que han manifestat el seu interès. La Sra. Camps diu que s’han fet molts 
contactes des de les regidories de Comerç, Turisme i Urbanisme. El Plec era molt obert 
i preveia una àmplia possibilitat d’usos. La situació econòmica no ajuda i els problemes 
per presentar ofertes han estat essencialment financers. L’edifici agrada, tot i els 
problemes d’accés i estacionament. No és un projecte tancat i es continuarà cercant 
operadors mitjançant l’aplicació del procediment negociat. El Plec preveu alternatives 
diverses.  
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La Sra. Horcajada  diu que és evident que la problemàtica econòmica actual condiciona 
molt el projecte. Malgrat això, creu que hi ha hagut imprevisió  de l’equip de govern. El 
PP estava a favor de reduir les contraprestacions econòmiques, tal com es va fer. 
Creuen que mancava la definició d’un model concret i estudiar les limitacions que els 
usos podien tenir. Una limitació evident era que en el Centre Històric no es podien obrir 
bars i restaurants; a partir d’avui aquesta limitació ja no hi serà. Aquests fets podien 
condicionar la rendibilitat de les propostes  i calia haver-ho previst amb anticipació. 
Destaca la importància d’aquest equipament i demana una atenció especial per poder 
trobar un gestor que ajudi a dinamitzar el Centre Històric.  
El Sr. alcalde  diu que qui tingui inversors  que ho comuniqui i seran atesos. Es 
treballa per facilitar l’estacionament i per facilitar l’obertura d’equipaments 
complementaris. El procediment negociat és una continuació del concurs que ha quedat 
desert; no s’ha aturat res. Destaca les dificultats que hi ha avui per trobar operadors per 
gestionar un mercat modernista al mig del Centre Històric. Seguiran cercant inversors i 
demana que s’aportin tots els contactes que es puguin. Les condicions del Plec són les 
millors possibles. Altres ajuntaments s’han trobat en situacions molt similars, amb 
processos llargs i complexos. La Sra. Camps  diu que en el Plec de condicions no 
s’establia cap limitació a la implantació de bars o de restaurants; la prohibició general no 
afectava els equipaments. El mercat del Pla sempre ha estat exempt d’aquestes 
limitacions. De fet, el Plec esmenta expressament els usos de restauració, cafeteria o 
bar (entre altres). El problema és trobar un operador que pugui respondre a la  inversió 
que la posada en marxa del mercat requereix.  
 
Número 3. El Sr. Cerdà  insisteix, altra vegada, a fer un prec en relació amb el Consell 
Assessor de l’Esport. Sembla que el procés de constitució està molt avançat i que 
només manca el vistiplau  de l’Alcaldia. Demana al Sr. alcalde que convoqui el Consell 
Assessor al més aviat possible, atès que ha de ser una eina molt útil per a l’esport a la 
nostra ciutat.  
El Sr. Alonso  diu que el procés està totalment en marxa i que el Consell es constituirà 
el proper mes de gener. El Sr. alcalde  ratifica aquesta voluntat.  
 
L’alcalde aixeca la sessió, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari,  
                                                                                                                Vist i plau, 

 L’alcalde, 


